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STORAGE
R

W biznesie od 1971 roku

• Moze  macie  duzo niepotrzebnych  
rzeczy w domu?

• Moze w garazu nie ma miejsca  
na samochod?

• Moze Biznes  zajmuje duzo  
miejsca w waszym domu?

• Moze planujecie przeprowadzke?

www.ezmini.com
CONVE

NIENT

LO
CATIO

NS

351 Red Lion Rd., Huntindon Valley,  
PA 19006 
215-938-9343 - redlion@ezmini.com
289 DeKalb Pike, North Wales, PA 19454 
215-699-6002 - montgomery@ezmini.com

36 E. Township Line Rd, Elkins Park,  
PA 19027 Cheltenham 
215-379-1636 - elkinspark@ezmini.com
7425 State Rd., Philadelphia,  
PA 19136 Mayfair/Holmesburg 
215-331-9398 - stateroad@ezmini.com

KLIENCI MOGA 
SKORZYSTAC 

Z JEDNEGO 
BEZPLATNEGO 

MIESIACA  
WYNAJMU U NAS

 C
O

U
P

O
N

1800 Street Rd., Warrington, PA 18976 1800 Street Rd., Warrington, PA 18976 
215-491-1600215-491-1600

Nie ma problemu. Porownajcie nasze ceny i warunki uslug z tym co zaproponuja 
wam nasi konkurenci. Mozecie byc pewni - przekonacie sie sami, ze 

EZ_STORAGE jest najlepszym biznesem!



Telefon: (267) 971-5765  Faks: (267) 684-6338Grudzień 9, 2022 WIADOMOŚCI Z KRAJU2

Добро пожаловать  Добро пожаловать  
и спасибо за поддержку!и спасибо за поддержку!

НАШИ СКИДКИ
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OGŁOSZENIAOGŁOSZENIA

ZAKLAD SAMOCHODOWY 
ZARTUDNI MECHANIKA Z PODSTAWOWA ZNAJOMOSCIA ZAWODU.

ZAPEWNIA NARZEDZIA I WYSOKIE ZAROBKI.
BODY SHOP POSZUKUJE: MECHANIKA, MALARZA I POMOCNIKA

WYNAGRODZENIE W ZALEZNOSCI OD KWALIFIKACJI
Po dodatkowe informacje prosze dzwonic: 

Vitalij 267-980-6045


DOBRZE ROZWIJAJĄCA SIE FIRMA 
Spożywcza z siedziba w Bensalem  
PILNIE POTRZEBUJE PRACOWNIKÓW 

do sprzątania a także do  konserwacji urządzeń.
Elastyczne godziny pracy. Wymagana minimalna znajomość jezyka 

angielskiego i uregulowany status prawny.
Dobre warunki płacy. Możliwość awansu.
Kontakt telefoniczny: 267-342-0659

PILNIE POSZUKIWANI PRACOWNICY  
NA STANOWISKA:

••  SprzedawcySprzedawcy
••  KasjeraKasjera
••  Pracownika do pracy  Pracownika do pracy  

w kuchniw kuchni
• •  Pracownika  Pracownika  

do wykonywania  do wykonywania  
innych czynnosci w sklepieinnych czynnosci w sklepie

Zostan czlonkiem naszego zespoluZostan czlonkiem naszego zespolu
Tel: 718-412-3400 EXT.1529

email: HR@NetCostMarket.com
Mozna rowniez wypelnic ankiete  

w naszym sklepie.
Wymagane pozwolenie na prace w USA

KUPON REKLAMA OGŁOSZENIE FORM 
Wypełnij kupon i wyślij na nasz adres:  
PO Box 579, Warrington, PA 18976, 

prześlij faksem: 267-684-6338 
Opublikuj ogłoszenie w sekcji "Classified"

Twój tekst:   ___________________________________________________________
______________________________________________________________________
______________________________________________________________________

_______________________________________________________
___________________    Data _____________________________

__________ 1 tydzień    _________ 2 tygodnie    ___________ Miesiąc

Płatność: ________Czek _______Money Order_____ Karta Kredytowa 
Card #____________________________ data ważności_____________

Imię, nazwisko na karcie _______________________________________Adres: ____
_________________________________________________

Miasto_____________________________ Stan________ Kod_________
Tel. #________________________________________________________

 ZADZWOŃ: 267-971-5765
Podaj tekst reklamy i użyj karty debetowej / kredytowej.

 Wytnij FORMULARZ KLASYFIKACJI
Załącz do niego czek lub Pieniądze w gazetach firmowych i rynkowych  

i przesłać do redakcji:
PO Box 579, Warrington, PA 18976

OPUBLIKUJ REKLAMĘ W SEKCJI “OGŁOSZENIE”:OPUBLIKUJ REKLAMĘ W SEKCJI “OGŁOSZENIE”:



FIRMA TELEKOMUNIKACYJNA 
POSZUKUJE PRACOWNIKOW DO 

PRACY NA TOWER CIMBING.
Mile widziane doswiadczrnie w tej 
dziedzine oraz bez doswiadczenia.

Bardzo dobre warunki placy:  
$ 225 za dzien

Wydatki na delegacje sa wliczone 
do wyplaty co dwa tygodnie

Mozliwosc podniesienia kwalifikacji
Telefon: 267-621-8054



LET'S MOVE
PRZEPROWADZKI:  

DOMU, APPARTMENTU ALBO BIURA
DOWOLNE MIEJSCE W STANACH ZJEDNO-

CZONYCH AMERYKI.
POSIADAMY LICENCJE I UBEZPIECZENIE.

USUWAMY DOWOLNY GRUZ.
Edik:   215-824-7197       
           267-991-0244       
           267-836-2445


JUNKYARD W SOUTH JERSEY 
POSZUKUJE PRACOWNIKOW 

Z DOSWIADCZENIEM  DO ROZ-
BIORKI SAMOCHODOW.

Mile widziane posiadanie wlasnych narzedzi.
Wynagrodzenie $1000 plus na tydzinen.

Wynagrodzenie pomocnika $750 plus na tydzinen.
Pomoc przy zakwaterowaniu.
TEL: 646-673-5889


UWAGA!

Budowlane przedsiebiorstwo 
poszukuje pracownikow  

do pracy w kamieniu.
Doswiadczenie mile widziane, 

Pomagamy w przyuczeniu do tego zawodu
Wymagane pozwolenie na zatrudnienie w USA.

Telefon: 215-275-1001


TRAILER DRY VAN 
zatrudni kierowcow z CDL Class A

Praca na wschodnim wybrzezu , 4-5 dni w tygodniu
Doswiadczenie w zawodzie nie mniejsze niz 1 rok

Wynagrodzenie $1 za mile lub 30% Gross
Elastyczny wymiar czasu pracy

TELEFON: 267-297-9137


DIJAS FOODS DISTRIBUTION INC  
Poszukuje pracowników przy produkcji  

i pakowaniu towarów.
Praca na pełny etat. Wymagana minimalna znajomość 

jeżyka angielskiego i uregulowany status prawny.
Dobre warunki pracy i płacy. Możliwość awansu.
KONTAKT TELEFONICZNY: 267-342-0659


PRZYGOTOWANIE DO EGZAMINU 

NA PERMIT/LICENCJE CDL 
(KOMERCYJNE PRAWO JAZDY) w ciągu 

3-6 dni W JEŻYKU ROSYJSKIM. USTALANIE 
TERMINU EGZAMINU. PŁATNE SZKOLENIE.
PO zdaniu egzaminu ZAPEWNIENIE 

100% miejsca PRACY CDL.  
Tel: 267-323-9437, 203-570-4915, 

347-224-3893



NIKSEN - 
TELEKOMUNIKACYJNA 

FIRMA 
pracujaca w 15 stanach USA poszukuje 

PRACOWNIKOW 
OBSLUGUJACYCH TOWER CLIMBING.  

DOSWIADCZENIE PRACY MILE WIDZIANE
BARDZO DOBRE WARUNKI PRACY I PLACY
FIRMA ZATRUDNI TAKZE PRACOWNICOW 

NA STANOWISKO: SUBCONTRACTOR,  
WYGODNE WARUNKI PRACY

TELEFON: 732-642-3300



MODERN STYLE CABINET
Nowoczesne europejskie  

projekty dla waszej kuchni
Montaz kuchennych szafek  odpowiedni do 

razmiaru kuchni.
Posiadamy bogaty wybor materialow 

kuchennych oraz plyt wysokiej jakosci
http://www.modernstylecabinets.com
437 Ivyland Rd, Warminster, Pa 18974
TELEFON: 267-884-6636


POSZUKIWANI KIEROWCY  

DO PRZEWOZU PRODUKTOW 
NAFTOWYCH

Bonus na start $5,000
Lokalne zlecenia, codzienne powrory do domu

Srednie wynagrodzenie $450 na dzien
Wymagane posiadanie CDL,  

2-letnie doswiadczenie
HAZMAT konieczny

Po dodatkowe informacje prosze dzwonic: 
609-502-1789


FIRMA PRODUKUJĄCA  

ALUMINIOWE OKNA  
I SYSTEMY FASADOWE  

Poszukuje pracowników do montażu okien i drzwi.
Wymagany uregulowany status prawny.
Dobre warunki pracy i płacy. Możliwość otrzymania 

ubezpieczenia medycznego.
LOKALIZACJA - BENSALEM.

KONTAKT TELEFONICZNY: 215-300-3031


ZAKLAD FRYZJERSKI W HAVERTON PA  
natychmiast zatrudni fryzjera

na caly etat lub pol etatu
Prosze dzwonic: 610-789-2319


Wykonujemy prace o rożnym stopniu 

złożoności:
Prace wewnętrzne: malowanie,parkiet, laminat, 

płytki ceramiczne, schody. Remont łazienek 
i kuchni. Wykańczanie piwnic

Prace na zewnątrz: hardscaping, landscaping, 
klaby, kwietniki, mulch,ogrodzenia,deki, prace 

w cemencie i betonie
Telefon: 215-588-8466


KOMPLEKS KĄPIELOWY  

poszukuje pracowników na stanowisko: 
kucharza, kelnera i osoby do sprzątania.

Telefon: 215-942-4646

BUTIK  
ŚLUBNYCH 

SUKIEN  
poszukuje Krawcowe

•  Pełny etat pracy
•  Poniedziałek - Czwartek
•  Wymagane 5-10 Lat doświadczenia w szyciu 

ślubnych sukien
•  Komunikatywny język angielski z możliwością 

przyjmowania instrukcji w tym języku
•  Wymagane Posiadanie swojego transportu
•  Wynagrodzenie $30.00 za godzinę

215-676-9205

WYKONUJEMY WEWNETRZNE I 
ZEWNETRZNE PRACE BUDOWNICZO 

REMONTOWE W ROZNEJ SKALI 
ZLOZONOSCI.
✦ Prace hydrauliczne
    i elektryczne.
✦ Przebudowujemy kuchnie, 

lazienki i piwnice.
Uslugi wysokiej jakosci wykonane w ustalonym terminie

Posiadamy licencje i ubezpieczenie.

Telefon: 215-300-9356
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SKĄD PIENIĄDZE NA NAGRODY DLA 
PIŁKARZY? UJAWNIAMY SZCZEGÓŁY

- Uważam, że jakaś premia się należy naszym piłkarzom 
- stwierdził premier Mateusz Morawiecki. W jakim trybie? I 
tu zaczynają się schody. Wszystko przez to, że wielomilio-
nowej nagrody nie można przyznać na podstawie ustawy o 
sporcie. W 2019 roku pojawił się jednak nowy przepis, który 
pozwala ten problem obejść i przekazać premie sportow-
com bez żadnych limitów - nawet wyższe niż obiecane 30 
mln złotych. Możliwe jednak, że premier, by wywiązać się 
z danego piłkarzom słowa, skorzysta z jeszcze innej furtki.

Rzecznik rządu Piotr Muller na poniedziałkowej konfe-
rencji prasowej przekonywał, że sprawa związana z 30 
mln zł nagród dla piłkarzy, którą opisała Wirtualna Polska, 
to jedynie szum medialny. Dodał, że premier Mateusz 
Morawiecki jest w stałym kontakcie z trenerem Czesławem 
Michniewiczem i prezesem PZPN Cezarym Kuleszą.

- Rozmawiali o większym wsparciu dla polskiej piłki 
nożnej, ale jednocześnie premier faktycznie wskazał, że 
warunkiem takiego dodatkowego wsparcia jest awans 
z grupy. Chcemy wesprzeć polską piłkę nożną w taki 
sposób, żeby powstał specjalny fundusz, który będzie 
zajmował się - co ważne - rozwojem, szkoleniem dzieci, 
które grają w piłkę nożną, budową nowej infrastruktury, 
nowymi technologiami w sporcie, kwestiami rozwoju pol-
skiej reprezentacji - wyliczał rzecznik rządu.

Inaczej sprawę opisują media, bo Interia, Onet i Meczyki 
dotarły do informacji, z których jednoznacznie wynika, że 
przed wylotem do Kataru premier o sprawie rozmawiał 
bezpośrednio z piłkarzami. I przy stolikowych rozmowach 
wcale nie dyskutowano o wsparciu szkółek piłkarskich, 
ale premiach dla zawodników i sztabu za konkretny wy-
nik. Sytuację doskonale obrazuje zresztą film na kanale 
Łączy nas Piłka.

Jakie nagrody przysługują za sukces?
Nie byłaby to sytuacja odosobniona, bo z naszych 

informacji wynika, że nagrody za konkretne wyniki nie 
są czymś absolutnie wyjątkowym w polskim sporcie. 
Wyjątkowa jest tym razem kwota przynajmniej 30 mln zł, 
którą piłkarze mieliby otrzymać za awans do 1/8 finału MŚ.

Czy premier ma prawo, by wedle uznania decydować, 
komu i w jakiej kwocie przyznać tego typu nagrodę? Waż-
ne są tu dwa dokumenty. Pierwszy to ustawa o sporcie, 
która jasno precyzuje, że w przypadku zajęcia pierwsze-
go, drugiego czy trzeciego miejsca na MŚ zawodnicy z 
dyspozycji ministra sportu dostaliby nagrodę w wysokości 
odpowiednio 12-krotności, 9-krotności lub 7-krotności 
podstawy bazowej ustalonej w kwocie 2300 zł. Krótko 
mówiąc - gdyby Polacy zostali mistrzami świata w piłce 
nożnej, resort sportu przyznałby każdemu członkowi 
drużyny ok. 30 tys. zł.

Polacy mistrzami świata jednak nie zostali. Nie zajęli też 
drugiego miejsca, ani nawet trzeciego. Piłkarze znaleźli 
się w gronie 16 najlepszych drużyn świata, co zdarzyło 
im się pierwszy raz od 1986 roku.

Wróćmy do premiera. Czy szef rządu ma podstawy praw-
ne, by mimo to przyznać nagrody? Tak, choć od niedawna. 
Blisko cztery lata temu zyskał uprawnienia, które dają mu 
możliwość przydzielenia nagrody za "wybitne osiągnięcia 
sportowe". 31 stycznia 2019 roku doszło do nowelizacji 
ustawy o Radzie Ministrów oraz niektórych innych ustaw, 
dzięki którym premier wprost otrzymał takie narzędzia.

Do ustawy z dnia 8 sierpnia 1996 r. o Radzie Ministrów 
dopisano art. 31a, który brzmi: "Prezes Rady Ministrów w 
szczególnie uzasadnionych przypadkach, w tym za wybitne 
osiągnięcia naukowe, sportowe lub z zakresu kultury i 
ochrony dziedzictwa narodowego, może, po zasięgnięciu 
opinii właściwego ministra, przyznać osobie fizycznej, z 
rezerwy ogólnej budżetu państwa, nagrodę specjalną Pre-
zesa Rady Ministrów". Jednocześnie przepisy nie ustalają 
żadnego górnego limitu nagrody specjalnej. Co więcej, 
nagrody specjalne od premiera są zwolnione od podatku.

Jak siatkarze przykład dali
Dlaczego jednak KPRM na początku 2019 roku zy-

skała takie uprawnienia? Wszystko przez... obietnicę 
premiera Morawieckiego. W 2018 roku polscy siatkarze 
w wielkim stylu sięgnęli po mistrzostwo świata. Premier 
w październiku zadeklarował, że polska siatkówka dosta-
nie 15 milionów złotych dofinansowania, z czego jedna 
trzecia miała trafić na konta siatkarzy. Mistrzowie świata 
przez pół roku pieniędzy nie widzieli, ale zmiany w prawie 
sprawiły, że ostatecznie obiecane pieniądze, czyli 5 mln 
zł do podziału, zostały im wypłacone.

Co więcej, według naszych informacji siatkarze otrzymali 
też nagrody po tym, jak w 2022 roku zdobyli wicemistrzo-
stwo świata. Była to jednak kwota niższa od tej sprzed 
czterech lat, a jednocześnie nieporównywalnie niższa z 
tą dotyczącą piłkarzy, mimo że sukces siatkarzy wydaje 
się relatywnie większy. Co ważne, w ciągu ostatnich czte-
rech lat odbywały się również inne imprezy sportowe, jak 
choćby igrzyska olimpijskie, po których premier również 
mógł skorzystać ze swoich uprawnień.

Czy premier wywiąże się z obietnicy?
Czy tym razem szef rządu również wywiąże się z danego 

słowa? Wszystko na to wskazuje, choć rząd może teraz szu-
kać alternatywnej ścieżki przekazania obiecanych pieniędzy.

- Uważam, że jakieś premia się należy naszym pił-
karzom, ponieważ wyszli rzeczywiście z grupy, w ogóle 
przecież grali naprawdę nieźle. Też dostali swoje środki 
z FIFA, nie wiem dokładnie ile, ale myślę, że to jest też 
koło 20 czy nawet więcej milionów złotych za samo wyj-
ście z grupy - stwierdził premier Mateusz Morawiecki w 
rozmowie z wPolsce.pl.

Wcześniej rzecznik rządu przekonywał jednak, że powsta-
nie specjalny fundusz, który będzie większy niż 30 mln zł, o 
których mowa. - To są środki finansowe, które są potrzebne, 
na rozwój młodzieży czy infrastruktury. Mogę powiedzieć, 
że z samego budżetu państwa będzie to kwota wyższa. 
Natomiast jeśli PZPN chce podjąć jakieś swoje decyzje co 
do kwestii nagród, to oczywiście może je podjąć, to kwestia 
PZPN, który też ma swój budżet - oświadczył Muller.

Obie te wypowiedzi mogą świadczyć o tym, że będzie-
my mieli powtórkę z 2019 roku - KPRM przeznaczy duże 
pieniądze związkowi, a część z nich trafi bezpośrednio 
na konta zawodników, którzy w mistrzostwach świata 
doszli do 1/8 finału. 

DOSTAWA ZAKUPÓW ZBROJENIOWYCH 
Z KOREI. PREZYDENT I SZEF MON 

ODEBRALI SPRZĘT
Prezydent Andrzej Duda i minister obrony narodowej 

Mariusz Błaszczak odebrali pierwsze dostarczone koreań-
skie czołgi K2 i armatohaubice K9 dla polskiej armii. - Tylko 
bohaterstwo żołnierza wyposażonego w nowoczesne, 
skuteczne uzbrojenie jest w stanie zatrzymać rosyjskie 
ambicje imperialne i rosyjską brutalność - powiedział 
prezydent. - Dzisiaj to uzbrojenie, supernowoczesne, dla 
polskiej armii staje się faktem - dodał.

- Bardzo często w takich sytuacjach, kiedy odbiera 
się jakąś przesyłkę, mówi się, że "długo czekaliśmy na 
ten dzień". Chcę z wielką satysfakcją podkreślić, że nie 
czekaliśmy na ten dzień długo, za co dziękuję premierowi 
(Mariuszowi - red.) Błaszczakowi i naszym koreańskim 
partnerom - mówił prezydent Andrzej Duda.

- Wiosną tego roku przyjęliśmy nową ustawę o obronie 
ojczyzny. Latem, w sierpniu, podpisaliśmy konieczne 
umowy, a w tej chwili już fizycznie następuje proces 
modernizacji polskiej armii poprzez zakup i dostawy z 
Korei Płd. czołgów K2 oraz armautohaubic K9 dla polskiej 
armii - kontynuował.

Prezydent powiedział, że "nikomu nie trzeba mówić ani 
tłumaczyć, jak bardzo ważny jest ten proces i tempo do-
staw w związku z obecną sytuacją, kiedy stoimy w obliczu 
toczącej się w Ukrainie wojny wywołanej rosyjską agresją".

- Od miesięcy, od 24 lutego, wszyscy widzimy jedno - 
tylko bohaterstwo żołnierza wyposażonego w nowoczesne, 
skuteczne uzbrojenie jest w stanie zatrzymać rosyjskie 
ambicje imperialne i rosyjską brutalność - mówił prezydent.

Jak dodał, "aby zapobiec agresji, zatrzymać wroga, 
posiadanie tego wyposażenia przez armię jest koniecz-
ne". - Dzisiaj to uzbrojenie, supernowoczesne, dla polskiej 
armii, staje się faktem - podkreślił.

Andrzej Duda: Symboliczny wymiar początku współ-
pracy z Koreą Płd.

- Dziesięć pierwszych czołgów przypłynęło właśnie do 
naszego kraju, tutaj, do Gdyni. Za chwilę pojadą do jed-
nostek wojskowych, w których przejdą ostateczny proces 
przygotowawczy i wdrożenie do możliwości ich wykorzy-
stania w naszych siłach zbrojnych - mówił prezydent Duda.

Poinformował także, że do Polski dotarła pierwsza 
dostawa armatohaubic K9, które zasilą polską armię, a 
których przypłynęło pierwsze 24.

- Poza praktycznym wymiarem zasilania polskiej armii 
bezpośrednio przez ten sprzęt, jest w tym także olbrzymi 
wymiar symboliczny początków współpracy, która - mam 
nadzieję - będzie przemysłowo, gospodarczo i w zakresie 
bezpieczeństwa owocna w przyszłości i dla Polski, i dla 
Korei Południowej - podkreślał Duda. - Cieszę się, że dzięki 
rozpoczęciu tego właśnie programu dostaw, w przyszłości 
będziemy wspólnie produkowali czołgi i będzie wspólnie ser-
wisowali, a być może także i produkowali samoloty - dodał.

Czołgi K2 i armatohaubice K9
W porcie w Gdyni w poniedziałek wieczorem rozpoczął się 

rozładunek pierwszych koreańskich czołgów K2 i armatohaubic 
K9, które wkrótce trafią na wyposażenie Wojska Polskiego.

Dotychczas zawarte kontrakty przewidują dostawy 189 
czołgów i 212 armatohaubic na podwoziu gąsienicowym. 
Wartość kontraktu z firmą Hyundai Rotem na czołgi K2 
wyniosła 3,37 mld netto; za armatohaubice od grupy 
Hanwha Defense Polska ma zapłacić 2,4 mld dol. netto.

Nowy sprzęt dla polskiej armii
Umowy ramowe na zakup południowokoreańskich czoł-

gów i armatohaubic podpisano w lipcu br. w Warszawie. 
Umowa ramowa z Hyundai Rotem przewiduje zakup łącznie 
1000 czołgów K2 i jego spolonizowanej wersji rozwojowej 
K2PL wraz z wozami wozami zabezpieczenia technicznego, 
wsparcia inżynieryjnego i mostami towarzyszącymi oraz 
pozostałymi elementami opartymi o polskie rozwiązania, 
a także pakietem szkoleniowym i logistycznym, zapasem 
amunicji oraz wsparciem technicznym producenta.

Umowa ramowa zawarta z Hanwha Defense zakłada 
pozyskanie łącznie 672 haubic samobieżnych K9A1 i jej 
spolonizowanej wersji K9PL wraz z wozami towarzyszą-
cymi, pakietem szkoleniowym i logistycznym, zapasem 
amunicji oraz wsparciem technicznym producenta.

Umowy wykonawcze na 180 pierwszych czołgów K2 
w latach 2022-25 oraz 212 haubic samobieżnych K9 w 
latach 2022-26 podpisano pod koniec sierpnia.

Kontrakt wojskowy i bliskie terminy
Uzasadniając zakupy południowokoreańskiego sprzętu 

MON wskazywało na bliskie terminy pierwszych dostaw 
systemów, które mają wypełnić lukę po uzbrojeniu prze-
kazanym Ukrainie, a także na niezawodność i sprawny 
serwis. Koreańskie armatohaubice mają trafić do 18 Dywizji 
Zmechanizowanej, której jednostki są rozlokowane na 
wschód od Wisły. Resort zapowiedział też udział krajowego 
przemysłu w produkcji południowokoreańskich konstrukcji 
w wersjach dla polskiego wojska.

Według Agencji Uzbrojenia w polskiej armii mają się 
znajdować docelowo dwa typy czołgów - cięższy - ame-
rykański M1 Abrams - i lżejszy, o większej zdolności do 
pokonywania przeszkód, także wodnych, oraz dysponujący 
skuteczniejszym systemem kierowania ogniem K2. Oba 
typy mają się operacyjnie uzupełniać.

Od 2026 r. Polska ma być zdolna do serwisowania i pro-
dukcji części zamiennych, a także produkcji całych czołgów. 
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IRENA SANTOR

Piosenkarka, najczystszy głos polskiej estrady. Wyko-
nawczyni nieprzemijających przebojów: "Embarras", "Już 
nie ma dzikich plaż", "Małe mieszkanko na Mariensztacie", 
"Powrócisz tu" czy "Tych lat nie odda nikt". Pierwsza w 
Polsce piosenkarka uhonorowana doktoratem honoris 
causa. Urodziła się 9 grudnia 1934 roku w Papowie 
Biskupim na Pomorzu.

W 1935 roku Irena Wiśniewska, jak brzmi jej nazwisko 
panieńskie, zamieszkała wraz z rodziną w Solcu Kujaw-
skim. Tu przeżyła koszmar II wojny światowej, łącznie ze 
śmiercią ojca, Bernarda, zakatowanego jesienią 1939 roku 
przez sąsiadów, członków niemieckiego Selbstschutzu. 
W 1948 roku podjęła naukę w technikum szklarskim w 
Polanicy-Zdroju, dokąd przeniosła się wraz z matką.

Kuracjusz uzdrowiska Zdzisław Górzyński, dyrygent i 
ówczesny dyrektor Opery Poznańskiej, usłyszał młodziut-
ką Irenę i zachwycił się jej muzykalnością. Skierował ją 
do Tadeusza Sygietyńskiego, dyrektora Państwowego 
Zespołu Ludowego Pieśni i Tańca Mazowsze. W liście 
polecającym z 17 lipca 1951 roku Górzyński pisał:

Drogi Tadeuszu! […] polecam Twej możnej opiece mło-
de, niezwykle utalentowane dziewczę – Irenę Wiśniewską 
lat 16. Ładny, czysty sopran, nieprzeciętna muzykalność, 
prawdziwy, szczery talent, który należy kształcić i otoczyć 
troskliwą opieką. Jestem głęboko przekonany, że już po 
roku będzie ozdobą (nie ozdóbką) Mazowsza. Ta młoda 
osoba dowiedziawszy się, że jestem w Polanicy na kuracji, 
poprosiła o audiencję. Jej odwaga, bezwzględna uczci-
wość – ujęły mnie serdecznie, toteż proszę Cię jeszcze 
raz o zajęcie się jej losem – na pewno nie pożałujesz.

W Karolinie, siedzibie "Mazowsza", Sygietyński zadbał 
o rzetelną muzyczną edukację dobrze rokującej wokalistki. 
Irena Wiśniewska ukończyła szkołę muzyczną. Przez 
osiem lat występów z zespołem (1951–1959) objechała 
niemal wszystkie kraje Europy oraz Chiny i Mongolię, 
wszędzie wywołując nieodmienny entuzjazm.

W "Mazowszu" piosenkarka poznała swojego przyszłe-
go męża Stanisława Santora, skrzypka i koncertmistrza 
radiowej orkiestry Stefana Rachonia, niekiedy "wypoży-
czanego" do folklorystycznego zespołu Sygietyńskiego. 
Stanisław Santor towarzyszył Irenie na estradzie i w studiu 
radiowym, oceniał jej poczynania estradowe, pomagał, 
doradzał. Pierwszym wielkim przebojem solistki była 
ludowa piosenka "Ej, przeleciał ptaszek" w opracowaniu 
Miry Zimińskiej-Sygietyńskiej.

Samodzielnym debiutem Ireny Santor po opuszczeniu 
Mazowsza był udział w jubileuszowym wydaniu "Zgaduj 
Zgaduli", popularnego od połowy lat 50. programu es-
tradowego. Koncert odbył się 26 grudnia 1959 roku w 

Sali Kongresowej PKiN w Warszawie. Artystka zaśpie-
wała dwie piosenki: "Zakochanych" z repertuaru Sławy 
Przybylskiej i "Nie oczekuję dziś nikogo" Reny Rolskiej.

Występ nie pozostał niedostrzeżony – sprawił, że pomoc 
w dalszej karierze piosenkarskiej zaoferowali jej aktorka 
i reżyserka Barbara Fijewska oraz akompaniator Wiktor 
Milewski. Na własną rękę Irena Santor zaczęła pobierać 
lekcje u znakomitej śpiewaczki operowej Wandy Wermiń-
skiej. Za twórców jej pierwszych sukcesów artystycznych 
uważa Stefana Rachonia i Władysława Szpilmana.

Taśmę z nagraniem piosenki "Straciłam twe serce" z 
przedwojennego filmu "Wrzos" Rachoń zaniósł do Szpil-
mana, kompozytora i jednocześnie szefa działu muzyki 
lekkiej w Polskim Radiu. I ta właśnie piosenka – autor-
stwa Szpilmana – była pierwszym nagraniem radiowym 
Ireny Santor; na antenę trafiła 4 grudnia 1959 roku. W 
latach 1959–1961 artystka nagrała jeszcze kilkanaście 
innych utworów, w tym dwa znane wszystkim do dzisiaj: 
"Embarras" i "Maleńki znak" z 1960 roku.

Występ I Międzynarodowym Festiwalu Piosenki w 
Sopocie w 1961 roku był wielkim sukcesem Ireny Santor. 
W Dniu Polskim zdobyła pierwszą nagrodę dla piosenki 
"Embarras", trzecią – dla "Walczyka na cztery ręce" i 
pierwszą nagrodę za interpretację piosenek.

Pod koniec 1961 roku pani Irena przeszła poważny 
wypadek samochodowy, w którym śmierć poniosła jej 
przyjaciółka Ludmiła Jakubczak, prekursorka i wielka 
nadzieja polskiej wokalistyki jazzowej. I choć ciężkie 
przeżycia niewątpliwie nie pozostały bez następstw, to 
lata 60. dla Ireny Santor były czasem dużej aktywności. 
Mnożyły się koncerty krajowe, zagraniczne, nagrania 
radiowe, telewizyjne, pierwsze płyty.

Od 1964 roku występowała w kabarecie Wagabunda, 
z którym często wyjeżdżała za granicę, m.in. do USA i 
Kanady, w towarzystwie Lidii Wysockiej, Bogumiła Kobieli 
czy Mariana Załuckiego.

Polonia amerykańska nadała jej dwukrotnie tytuł Pie-
śniarki Roku (1965, 1967). Co Bob Lewandowski sko-
mentował w tomie "Miło wspomnieć: Irena Santor" pod 
redakcją Violetty Lewandowskiej [Warszawa 1995]:

Irena Santor ma jedną główną cechę: ona nic więcej 
nie robi, tylko wychodzi na estradę i śpiewa. Nic więcej 
się nie dzieje. Ale to wystarcza, bo jest [poparte] wielkim 
talentem.

Po scenicznym debiucie w "Kramie z piosenkami" Le-
ona Schillera w Teatrze Ateneum (1961) wokalistka przez 
dwa sezony pracowała w Teatrze Syrena (1965–1966), 
występując tam gościnnie także w latach późniejszych. 
Przed kamerą zagrała w telewizyjnym spektaklu "Loterya" 
do muzyki Stanisława Moniuszki w reżyserii Kazimierza 
Rudzkiego, oraz w filmie Stanisława Barei "Przygoda z 
piosenką" (1969).

Na Międzynarodowym Festiwalu Piosenki w Rio de 
Janeiro (1966) nagrodę prasy i publiczności otrzymała 
reprezentująca nasze barwy i śpiewana przez Irenę 
Santor piosenka "Tak daleko już jesteśmy" z muzyką 
Stefana Rembowskiego z tekstem Romana Sadowskiego. 
Ponadto jeden z jurorów, kompozytor Henry Mancini, na 
pamiątkowym dyplomie obok swojego autografu dopisał: 
"prawdziwej zwyciężczyni". W biografii "Miło wspomnieć" 
wykonawczyni ujawniła, że wzmiankowana piosenka 
"nigdy nie miała szczęścia do nagród, za to zawsze 
dobre opinie". Natomiast sam festiwal odbywał się na 
tzw. małym stadionie.

Mieścił on "zaledwie" sto tysięcy widzów. Jednym 
słowem, idealne warunki do nawiązania "kameralnego 
kontaktu z publicznością". [...] Śpiewałam liryczną pio-
senkę Stefana Rembowskiego "Tak daleko już jesteśmy" 
– piękną, typowo polską w nastroju kompozycję.

O artystów z Polski szczególnie zadbała słynna peru-

wiańska śpiewaczka o czterooktawowej skali głosu Yma 
Sumac, przewodnicząca festiwalowego jury, wielokrotnie 
zapraszając piosenkarkę i kompozytora do swojej prze-
stronnej limuzyny. "Pokazywała nam nieznane turystom 
Rio de Janeiro: boczne uliczki, ciekawostki – takie miasto, 
jakie sama chciała oglądać" – wspominała Irena Santor.

Wielokrotnie wygrywała rankingi na radiową piosenkę 
miesiąca, roku, plebiscyty prasowe. Piosenka "Powrócisz 
tu" z muzyką Piotra Figla do tekstu Janusza Kondratowicza 
stała się wielkim przebojem festiwalowym w 1966 roku, 
zdobywając pierwszą nagrodę w Opolu, oraz trzecią w 
Dniu Międzynarodowym w Sopocie. "Powrócisz tu" to obok 
"Embarras" i "Maleńkiego znaku" najważniejsze przeboje 
piosenkarki z lat 60. – przetrwały próbę czasu i śpiewane 
są do dzisiaj, również przez młodych wykonawców.

W styczniu 1970 roku artystka odebrała Nagrodę Arty-
styczną Stolicy, co zapoczątkowała pasmo sukcesów kolejnej 
dekady. Na Festiwalu w Tokio w 1971 roku piosenka w jej 
wykonaniu "Może już jutro" Leszka Bogdanowicza znalazła 
się wśród czterech nagrodzonych utworów. Sukcesem oka-
zał się jej recital na festiwalu opolskim w 1972 roku. Lata 70. 
to wiele koncertów w Polsce i częste wyprawy za ocean. 
Przedstawiciele tamtejszej Polonii wręczyli jej Złoty Mikrofon 
w Chicago, Złote Klucze miasta Buffalo, Złotą Honorową 
Odznakę Legionu Kanadyjskiego. Z kolei w kraju odebrała 
Dyplom Uznania Ministra Spraw Zagranicznych za "wybitne 
zasługi w propagowaniu kultury polskiej za granicą".

W 1973 roku ukazała się dziesiąta płyta Ireny Santor – 
"Jubileusz". Ważnymi wydarzeniami tych lat był program 
estradowy "Skąd my się znamy", pokazywany wielokrot-
nie w Sali Kongresowej i innych miastach Polski (1978), 
pierwsza wyprawa do Australii i koncerty dla Polonii w 
największych salach wielu tamtejszych miast (jesień 
1978). W tymże roku nagrała płytę "Baśnie Andersena 
w piosence", dobrze przyjętą zarówno przez dzieci, jak 
i dorosłych.

Kolejnym wyzwaniem było nagranie cyklu utworów 
Lucjana Kaszyckiego i Jana Zalewskiego "Malowanki pol-
skie" w stylu, jaki artystka preferuje i którego niedostatek 
w naszej muzyce rozrywkowej jest wciąż odczuwalny. Sło-
wem, lata 70. dla Ireny Santor były pracowitym okresem.

Dorobek artystki spotykał się z życzliwym przyjęciem ze 
strony publiczności, zainteresowaniem krytyków muzycznych 
i mediów. Otrzymała Srebrny i Złoty Krzyż Zasługi (1974, 
1976), Nagrodę Przewodniczącego Komitetu ds. Radia i 
TV (1979), honorowe Grand Prix na KFPP w Opolu (1979). 
Zapamiętane z tych lat piosenki to m.in. "Idzie miłość", "Nalej 
mi wina", "Najpiękniejsze warszawianki to przyjezdne".

We wrześniu 1979 roku Irena Santor dała sporo kon-
certów w większości śląskich miast, nagrywając wiele 
piosenek w rozgłośni Polskiego Radia w Katowicach oraz 
w Telewizji Katowice. Nagrywała i często występowała w 
tym czasie z Orkiestrą Polskiego Radia i TV pod dyrekcją 
Jerzego Miliana.

Rok 2019 to kolejny, piękny jubileusz, tym razem sześć-
dziesięciolecie pracy estradowej. Jubileuszowy recital 
nosił tytuł "Irena Santor. Jubileusz. Śpiewam, czyli jestem". 
Zapełnione sale koncertowe potwierdzają te słowa.

Pomimo zapowiedzi kresu występów, mimochodem 
spełnia się przewidziany przez Wojciecha Młynarskiego 
(w: "Miło wspomnieć: Irena Santor") scenariusz estrado-
wego powrotu piosenkarki:

Irena Santor jest naprawdę świetną artystką o niena-
gannej szkole głosu, prawdziwą gwiazdą. I wciąż nią 
jest! W tym momencie po prostu wzywam ją, by jeszcze 
zaśpiewała, chociaż zapowiedziała koniec swojej kariery. 
Nawet wiem, jak powinien przebiegać jej koncert powi-
talny: wychodzi Wiesław Ochman i śpiewa "La donna e 
mobile" ("kobieta zmienną jest") czyli "Powrót Ireny San-
tor". Zza kulis wyłania się Irena, a wraz z nią – przyjaciele.
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CZYM JEST RECESJA I JAKIE NIESIE ZE 
SOBĄ KONSEKWENCJE?

Media straszą recesją gospodarczą, która niechybnie 
powinna pojawić się jako konsekwencja utrzymującej się 
wysokiej inflacji i radykalnego podnoszenia głównych stóp 
procentowych w Polsce przez Radę Polityki Pieniężnej. 
Czy tak będzie w istocie – czas pokaże, ale warto wiedzieć, 
co to w ogóle za zjawisko ekonomiczne.

O recesji mówi się coraz więcej i coraz głośniej we 
wszelkiego rodzaju mediach. Nawet w prywatnych roz-
mowach często można usłyszeć, że Polsce, jak i wielu 
innym krajom na świecie, grozi recesja. Co to jest? 

Z punktu widzenia ekonomii recesja jest zjawiskiem 
makroekonomicznym, które polega na znacznym zahamo-
waniu tempa wzrostu gospodarczego. Można powiedzieć, 
że ma się przy tym do czynienia ze stagnacją, która trwa 
przez jakiś czas. Recesja to jednocześnie spadek aktyw-
ności gospodarczej, ale nie incydentalny, tylko trwający 
dłużej niż kilka miesięcy. 

Na czym polega recesja?
Zasadniczo recesja prowadzi do spadku krajowej pro-

dukcji, zatrudnienia, inwestycji i obniżenia realnych płac. 
Zamiast rosnąć, PKB kraju maleje. Co jednak oznacza 
recesja dla przeciętnego obywatela? Możemy odczuć ją 
zwłaszcza wtedy, gdy jesteśmy przedsiębiorcami. Dotknąć 
nas mogą zaburzenia w płynności finansowej, przestoje w 
produkcji z uwagi na brak zamówień czy materiałów po-
trzebnych na jej realizację. Na poziomie jednostek, tj. osób 
fizycznych nieprowadzących działalności gospodarczej, 
recesja oznacza wyższe bezrobocie i niższe zarobki oraz 
zubożenie społeczeństwa. Przeciętny obywatel w okresie 
recesji zaczyna mniej wydawać, przez co w wymiarze 
ogólnokrajowym spada konsumpcja. 

Jakie są skutki recesji?
Najpoważniejszym skutkiem recesji jest spadek produktu 

krajowego brutto (PKB). Dochodzi również do obniżenia 
się wartości towarów i usług. PKB maleje, co pociąga za 
sobą ujemny wzrost gospodarczy. Wśród innych, równie 
poważnych konsekwencji związanych z wystąpieniem 
recesji wyróżnić można także:
obniżenie realnych płac i dochodów w społeczeństwie;
spadek nakładów inwestycyjnych;
wzrost bezrobocia;
zmniejszenie poziomu wydajności pracy i tempa wzrostu;
obniżenie popytu konsumpcyjnego.

Jednocześnie, wraz z malejącym popytem na dobra 
konsumpcyjne, recesja prowadzi najczęściej do zaha-
mowania wzrostu cen, a więc do ograniczenia inflacji. 

Co następuje po recesji?
Przez wielu ekspertów recesja jest uznawana za pierw-

szą fazę cyklu koniunkturalnego. Zgodnie z taką teorią po 
recesji następuje depresja, czyli niski poziom produkcji, 
cen, stóp procentowych i zatrudnienia. Ich stabilizacja 
staje się wystarczającym impulsem dla gospodarki do 
inwestowania. Dlatego po depresji cykl koniunkturalny 
wchodzi w fazę ożywienia. 

Czy grozi nam recesja?
Część ekonomistów uważa, że Polska stoi u progu rece-

sji technicznej, a nawet już go przekroczyła. Inni twierdzą, 
że wystąpienie w naszym kraju recesji jest nieuniknio-
ne, ale i pozwoli na zatrzymanie inflacji. Przedstawiane 

scenariusze zakładają, że w II połowie 2022 roku może 
dojść do znacznego spadku popytu w wyniku rosnących 
cen, a to z kolei pociągnie za sobą niższe inwestycje i 
wyhamowanie konsumpcji. 

Obawy o wystąpienie recesji są całkowicie realne w 
dobie wciąż trwającej wojny w Ukrainie i przy spowolnieniu 
gospodarczym w Stanach Zjednoczonych czy w Chinach. 

Patrząc na dane publikowane przez Główny Urząd 
Statystyczny, właściwie trzeba powiedzieć, że recesja stoi 
u naszych bram. W połowie sierpnia GUS poinformował, 
że produkt krajowy brutto Polski był realnie mniejszy niż 
przed kwartałem, a jednocześnie był to pierwszy od 2 lat 
spadek polskiego PKB, i to w dodatku spadek głębszy 
niż oczekiwania ekonomistów. 

Ile trwa recesja?
Zasadniczo, by można było mówić o recesji jako takiej, 

stan ten polegający na spadku aktywności gospodarczej 
oraz obniżeniu się wartości usług i towarów powinien trwać 
co najmniej przez dwa kwartały. Ile maksymalnie będzie 
trwała recesja, tego nie wie nikt. 

Jak wyjść z recesji?
Na koniec ważne pytanie: jak wyjść z recesji gospo-

darczej i powrócić do stanu, jaki był przed nią, czyli do 
wzrostu PKB kraju? Recesję można łagodzić, ale potrze-
bujemy czasu do tego, by podjęte działania przyniosły 
oczekiwane skutki. 

Przede wszystkim rząd powinien przystąpić do reali-
zacji polityki stabilizacyjnej, antyrecesyjnej i sięgnąć po 
skuteczne narzędzia, takie jak:

obniżanie podatków dla przedsiębiorców, by zwiększyć 
skłonność do inwestowania w dobra trwałe;

zmniejszenie wydatków socjalnych, by zahamować 
powiększanie się deficytu budżetowego;

obniżenie stóp procentowych.
W momencie wchodzenia w recesję kraj może przej-

ściowo zwiększyć wydatki budżetowe, zwiększając tym 
samym presję na osłabienie kursu krajowej waluty, a także 
zwiększyć ochronę rynku wewnętrznego przed napływem 
towarów importowanych.

TO NAWET 1000 ZŁ WYDATKU. NOWY 
OBOWIĄZEK DLA SZERSZEGO KRĘGU 

WŁAŚCICIELI MIESZKAŃ
Poszerza się krąg osób, które będą musiały mieć 

świadectwo charakterystyki energetycznej budynku, 
tzw. paszport energetyczny. To oznacza kolejny wyda-
tek dla właścicieli domów i mieszkań - pisze Wyborcza.
biz. I dodaje, że za uzyskanie takiego certyfikatu trzeba 
zapłacić od 300 do nawet 1000 zł.

– To dokument sporządzany na podstawie oceny 
energetycznej budynku, polega na obliczeniu zapotrze-
bowania domu na energię potrzebną np. do ogrzewania, 
wentylacji czy podgrzania wody, a także klimatyzacji i 
oświetlenia. To rozwiązanie ma zwiększyć świadomość 
właścicieli i najmujących co do ilości wykorzystywanej 
przez budynek czy lokal energii – mówi serwisowi radca 
prawny Emilia Łobińska-Szyc.

Do tej pory świadectwa charakterystyki energetycznej 
wymagane były przy transakcjach sprzedaży lub najmu 
nieruchomości. - Rząd jednak przygotował zmiany w pra-
wie budowlanym na 2023 r. Świadectwa będą konieczne 
w przypadku wszystkich nowych budów, aczkolwiek nie 
będą wymagane w przypadku już istniejących domów, 
o ile właściciel nie zechce ich sprzedać bądź wynająć - 
dodaje mec. Łobińska-Szyc.

Kwiecień 2023 r. Co się zmienia dla właścicieli nie-
ruchomości?

Terminem granicznym jest kwiecień 2023 r. Każdy, 
kto zakończy inwestycję, będzie musiał przekazać tzw. 
paszport energetyczny wraz z zawiadomieniem o zakoń-
czeniu budowy albo składanym wnioskiem o pozwolenie 
na użytkowanie nieruchomości.

"Dodatkowo, zgodnie z przepisami, certyfikat ener-
getyczny ma obowiązek przedstawić właściciel lub za-
rządca budynku lub części budynków albo osoba, której 
przysługuje spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu, 
gdy zamierza sprzedać mieszkanie czy dom lub wynająć 
nieruchomość" - czytamy dalej.

A to oznacza, że taki certyfikat trzeba będzie otrzy-
mać od dewelopera albo osoby prywatnej, sprzedającej 
mieszkanie. Od kwietnia 2023 r. nie wystarczy przed-
stawienie certyfikatu dla całego budynku. "Teraz każde 
mieszkanie będzie musiało mieć swoje świadectwo" 
- pisze Wyborcza.biz.

Zdobycie takiego świadectwa to koszt od 150 zł dla 
mieszkań, a dla domów jednorodzinnych od 300 zł.

SZPITAL W KRAŚNIKU CHCE WZIĄĆ 
POŻYCZKĘ W PARABANKU. CHODZI  

O 18 MLN ZŁ
Szpital w Kraśniku jest w dramatycznej sytuacji finanso-

wej. Placówka pożyczyła już 6 mln złotych od starostwa, 
ale to nie rozwiązuje jej wszystkich problemów, dlatego 
planuje zaciągnąć kolejny kredyt w wysokości 18 mln 
złotych w... parabanku. Do spłaty może być nawet 30 
mln złotych. 

Lecznica w Kraśniku walczy z coraz większymi proble-
mami finansowymi. Sprawę opisał "Dziennik Wschodni".

Szpital pożyczy 18 mln złotych. Odda prawie drugie tyle
Ubiegły rok szpital zakończył ze stratą na ponad 5 

mln złotych. W związku z tym musiał stworzyć "program 
naprawczy", czyli plan wyjścia z kryzysu. P.o. dyrektor 
szpitala Maria Słota przedstawiła go radzie powiatu, 
który jest organem prowadzącym placówkę i program 
musi zatwierdzić. 

Wynika z niego, że szpital chce ratować się zaciągając 
kolejny kredyt. Pożyczył już 6 mln złotych od starostwa. 
Kolejna pożyczka może okazać się o wiele bardziej do-
tkliwa, bo opiewa na 18 mln złotych. Co więcej, placówka 
chce pożyczyć pieniądze od parabanku. 

Tradycyjny kredyt nie wchodzi w grę, bo jak mówiła 
na spotkaniu z radą powiatu Słota, "banki pracujące 
na niższej marży mają taką politykę, że nie wspierają 
podmiotów leczniczych".

Radny Andrzej Maj (klub Koalicja Polska-PSL), były 
starosta kraśnicki powiedział "Dziennikowi", że nigdy nie 
zagłosuje za takim rozwiązaniem. 

Wyliczał, że pożyczając taką kwotę szpital będzie mieć 
do spłaty nawet 30 mln zł.

Ostatecznie program został zatwierdzony przez radę. 
Kryzys w szpitalu w Lublinie. Pracownicy bez opłaco-

nych składek ZUS
Z ogromnymi problemami finansowymi mierzy się 

też szpital dziecięcy w Lublinie. Pod koniec listopada 
"Dziennik Wschodni" opisał, że pracownicy tamtejszej 
placówki nie mają opłaconych składek ZUS. Dowiedzieli 
się o tym przypadkiem. "Żyliśmy w błogiej nieświado-
mości" - komentowali. 

Przedstawiciel szpitala przyznał, że składki nie były 
opłacane. Powodem są problemy finansowe wynikają-
ce z trwające przebudowy kilku oddziałów. Jej wartość 
podrożała z 59,1 mln zł do 117,3 mln zł. Jak tłumaczy 
szpital, ma to związek z inflacją i trwającą w Ukrainie 
wojną, które przełożyły się na wzrost cen m.in. mate-
riałów budowlanych.

Agnieszka Osińska, rzecznik prasowy USD w Lu-
blinie przekazała, że składki nie są odprowadzane za 
wszystkich 1063 pracowników szpitala, ale działanie jest 
zgodne z prawem. Szpital podpisał umowę z Zakładem 
Ubezpieczeń Społecznych w przedmiocie objęcia ukła-
dem ratalnym składek.

"W ubiegłym tygodniu dyrektor Ryszard Śmiech ogłosił, 
że szpital potrzebuje 25 mln zł kredytu na bieżącą działal-
ność i dokończenie przebudowy" - informuje "Dziennik".
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Обращаться по телефону: 
215-300-3031

НА ПРЕДПРИЯТИЕ   
по изготовлению 

алюминиевых окон  
и фасадных систем  

ТРЕБУЮТСЯ   
КВАЛИФИЦИРОВАННЫЕ 

РАБОТНИКИ  
С ОПЫТОМ РАБОТЫ. 

Легальный статус, 
хорошие условия  
и оплата.
Медицинская страховка.

Профессиональный маляр

215-479-0829
215-479-0812

paintingfirst1@gmail.com

ANDREI KLIMAU
Professional Painter

Внутрення и наружная 
покраска и шпаклевка.

Большой опыт,  
качественная работа в оговорённый срок.

Скидки для пенсионеров. 

Interior Painting   Exterior Painting   Free estimate

7

Ваш надежный друг и помощник

731 Red Lion Road,731 Red Lion Road,
Philadelphia, PA 19115Philadelphia, PA 19115

ПРЕДОСТАВЛЯЕМ ВАМ ПО РЕЦЕПТУ ВРАЧА ВСЕ СУЩЕСТВУЮЩИЕ 
ПРИНАДЛЕЖНОСТИ, ПРИБОРЫ И ПРИСПОСОБЛЕНИЯ ДЛЯ УХОДА ЗА БОЛЬНЫМИ

Бесплатная
доставка
на дом! Tel.: 215-677-8770

Fax.: 215-677-8748

WEBWEB: www. vspmedicalsupply.net: www. vspmedicalsupply.net
E-MAILE-MAIL: vspsupply@verizon.net: vspsupply@verizon.net

• Средства передвижения: 
костыли, ходунки и палочки
• Кислородные 
и дыхательные аппараты 
для использования на дому
• Аппараты для измерения 
давления и сахара в крови

• Диабетическая обувь, 
стельки, носки и чулки
• Лечебные пояса 
и наколенники из 
натуральной шерсти
• Регулируемые 
кресла-помощники

Звоните или пишите
Светлана 609-816-5568   Solana1986@gmail.com

SVETLANA BIRRIEL
NEW JERSEY REALTOR

Atlantic city, Ventnor, Margate, 
Longport, Ocean city and others.

НЕДВИЖИМОСТЬ  
ДЛЯ ИНВЕСТИРОВАНИЯ И ОТДЫХА  

на побережье South Jersey

✔ покупка
✔ продажа
✔ рент

✔ помощь  
в получении 
ипотеки 

RADIANCE 
SPA

RADIANCE SPA  
IN JAMISON 

LOOKING  
FOR A FRONT 

DESK PERSON,  
MASSAGE THERAPIST   

AND COSMETOLOGIST.

English languagE and computEr  
knowlEdgE arE a must. 
grEat communication  
and organizational skills rEquirEd. 

tEl: 215-343-0350 Ext. 6   ✦   cEll: 609-540-9229 (daiva)

 

  
Займаємось приготуванням смачної української домашньої кухні 

з фермерських продуктів, приготовлених з любов’ю. 
Якісно, швидко і смачно для вас та ваших діток! 

 

Звертайтесь за номерами телефонів: 

267-928-8802 – Оксана 

267-928-8802 – Юля 

 
 

Займаємось приготуванням смачної української домашньої кухні  
з фермерських продуктів, приготовлених з любов’ю.

Якісно, швидко і смачно для вас та ваших діток!

ТЕЛЕФОНУЙТЕ!!! 267-928-8802 – Оксана,  
                                         267-928-8802 – Юля
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з фермерських продуктів, приготовлених з любов’ю. 
Якісно, швидко і смачно для вас та ваших діток! 

 

Звертайтесь за номерами телефонів: 

267-928-8802 – Оксана 

267-928-8802 – Юля 

 
 



Premier Medical Laboratory
Punkt poboru krwi

OSZCZEDZAJCIE SWOJ CZAS I PIENIADZE!!!

PML
PML. Klinika Laboratoryjna prowadzaca pelna diagnostyke analiz krwi

PML. Przyjmujemy pacjentow z MEDICARE. Oferujemy niskie ceny usług

PML. WYKONUJEMY NASTEPUJACE TESTY KRWI:
 ✦ W kierunku gruzlicy
 ✦ Covid-19 PCR
 ✦ Covid-19 Rapid Antigen
 ✦ Panele na inne  choroby ukladu oddechowego  RPP
 ✦ W kierunku nietolerancji i alergii
 ✦ Wykrywajace infekcje (choroby weneryczne)
 ✦ Na obecnosc narkotykow
 ✦ Badanie krwi na witaminy i mineraly
 ✦ Imigracyjne badanie krwi  

PML. MOZLIWOSC WYJAZDU DO DOMU PACJENTA:
✦ Wyjezdzamy do domu pacjenta na nastepny dzien po otrzymaniu 

skierowania od lekarza
✦ Flebotomisci z duza praktyka w zakresie pobierania krwi
✦ Rozmawiamy w jezyku: polskim, rosyjskim, ukrainskim, hiszpanskim  

i angielskim

Monday - Friday 8am - 4 pm
Fax: 215-969-4293

New Jersey
Tel:  908- 754-4300
Fax: 908-754-4301

215-673-5227 (LABS)
Medical Building

(Bustleton & Norwalk Rd)
9892 Bustleton ave., Suite 202, Philadelphia, PA 19115

VitaCare Home Health AgencyVitaCare Home Health Agency

Phone:  215-953-9225215-953-9225

267-971-5807267-971-5807

NAPRAWA KOMPUTEROW:NAPRAWA KOMPUTEROW:
Desktop, Laptop and SerwerDesktop, Laptop and Serwer

Projektowanie, Montowanie i Konfiguracja Projektowanie, Montowanie i Konfiguracja 
Office and home networkOffice and home network

 Bezplatna diagnostyka Bezplatna diagnostyka
 Parental control service Parental control service
  Wykonywanie  komputera na zamowienieWykonywanie  komputera na zamowienie
 Usuwanie wirusow Usuwanie wirusow
 Odtworzanie   informacji Odtworzanie   informacji

КОНДИЦІОНЕРИКОНДИЦІОНЕРИ
              ХІТЕРИХІТЕРИ
          ГЕНЕРАТОРИ          ГЕНЕРАТОРИ

215-914-1080215-914-1080

А ТА КОЖ Б ОЙЛЕРИА ТА КОЖ Б ОЙЛЕРИ
ТА В ОДОНА ГРІВАЧІ ТА В ОДОНА ГРІВАЧІ 
В СІХ ВИДІВВ СІХ ВИДІВ

ПРОДАЖ ПРОДАЖ  ВСТАНОВЛЕННЯ  ВСТАНОВЛЕННЯ  РЕМОНТ РЕМОНТ

Heating & Air Conditioning • Since 1989
Агентство з догляду  

за людьми похилого віку
Ми шукаємо організованих, 

дисциплінованих та дбайливих 
працівників, які змогли б їздити  

в район Conshohocken
і Northeast Philadelphia.


